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                         P R O T O K Ó Ł      Nr  XLIV/14 

 

               z Sesji Sejmiku Województwa Podlaskiego 

 

                       z dnia 13 października 2014 r. 

 

 

 

 XLIV Sesja odbyła się w Sali konferencyjnej Parku Naukowo-

Technologicznego w Suwałkach. 

 

 Obradom przewodniczyli: Przewodniczący Sejmiku – Pan 

Bogdan Dyjuk oraz Wiceprzewodniczący Sejmiku – Pan Jan 

Syczewski. 

 W chwili rozpoczęcia obrad odnotowano obecność 26 Radnych. 

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. W 

posiedzeniu udział wzięli także przedstawiciele samorządu suwalskiego, 

dyrektorzy jednostek podległych Marszałkowi, a także dyrektorzy 

Departamentów UMWP. 

 

Punkt 1 – Otwarcie sesji. 

 

 Przewodniczący Sejmiku – Pan Bogdan Dyjuk powitał wszystkich 

zebranych i otworzył obrady XLIV Sesji Sejmiku Województwa 

Podlaskiego. 

 Następnie głos zabrał Pan Czesław Renkiewicz – Prezydent 

Miasta Suwałk, który wyraził podziękowanie za inicjatywę 

zorganizowania wyjazdowego posiedzenia Sejmiku w Suwałkach i 

korzystając z okazji, dokonał oceny działań samorządu suwalskiego w 

ciągu ostatnich 10 lat. 

 

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad. 
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 Do proponowanego porządku obrad wprowadzono następujące 

zmiany: 

- punkt 3 a – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa Podlaskiego – 

głosowanie jawne – 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się; 

- punkt 3 b – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu województwa podlaskiego na rok 2014 – 

głosowanie jawne, 22 głosy za, 0 przeciw, 2 wstrzymujące się; 

- punkt 3 c – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

województwa na 2014 r. – głosowanie jawne, 24 głosy za, 0 przeciw, 1 

wstrzymujący się; 

- punkt 15 a – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniego 

Programu Bazy Sportowej Województwa Podlaskiego – 23 głosy za, 0 

przeciw, 0 wstrzymujących  się. 

 

Następnie, również w głosowaniu jawnym, przy 24 głosach za, braku 

przeciwnych i wstrzymujących się Radni przyjęli całość porządku obrad, 

wraz ze zmianami. 

 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z XLIII Sesji Sejmiku. 

Radni nie zgłaszali uwag do w/w protokołu i w głosowaniu jawnym, przy 

25 głosach za, braku przeciwnych i wstrzymujących się przyjęli go. 

 

Punkt 3 a – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa Podlaskiego. 

 

Powyższy projekt przedstawił Pan Henryk Gryko.  

 Pan Marek Olbryś zauważył, iż podczas posiedzenia Komisji 

Skarbu i Finansów, Radni zwrócili uwagę, iż podczas sesji listopadowej 

chcieliby przedyskutować sprawę Książnicy Podlaskiej. 
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 Pani Elżbieta Kaufman-Suszko zauważyła, iż w omawianym 

dokumencie widnieje zapis dotyczący budowy lotniska i zwróciła się z 

prośbą o wyjaśnienie, czy nie jest to pomyłka. 

 Pan Henryk Gryko wyjaśnił, iż sprawa całkowitego rozliczenia 

lotniska jeszcze nie nastąpiła, stąd też zapisy w prognozie na roku 2015. 

Przypomniał, że było to przedsięwzięcie zaplanowane ze środków 

unijnych, stąd też jego rozliczenie musi trwać. 

 

 Następnie, Radni, w głosowaniu jawnym, przy 15 głosach za, 0 

przeciw i 7 wstrzymujących się podjęli 

                          U C H W A Ł Ę   Nr  XLIV/515/14. 

 

 

Punkt 3 b – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu województwa podlaskiego na rok 2014. 

 

Projekt powyższej uchwały przedstawił Skarbnik Województwa – Pan 

Henryk Gryko. 

Radni, w głosowaniu jawnym, przy 19 głosach za, 0 przeciw i 4 

wstrzymujących się podjęli 

                         U C H W A Ł Ę     Nr  XLIV/516/14. 

 

Punkt 3 c – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w 

budżecie województwa na rok 2014. 

 

Projekt uchwały przedstawił Pan Henryk Gryko. 

 Pani Elżbieta Kaufman-Suszko zwróciła uwagę na zapisy 

dotyczące przeznaczenia 2 mln zł na Ośrodek Szelment. 

Pan Henryk Gryko wyjaśnił, iż zmiany  w planowanych wydatkach 

związane są m.in. z przekazaniem środków na sprzęt i aparaturę 

medyczną w Szpitalu Wojewódzkim w Łomży, a także na 

zabezpieczenie środków na kapitał udziałowy spółki – w związku z 
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przekształceniem Ośrodka Szelment z zakładu budżetowego w spółkę z 

o.o. Przypomniał, iż wyciąg zbudowany został ze środków unijnych. 

Operatorem tegoż wyciągu powinien być Ośrodek, jednakże musi on 

mieć osobowość prawną. Jeżeli zaś powołana zostanie spółka – nie 

może mieć ona zobowiązań, stąd niezbędne są środki na start.  

 

 Radni podjęli w tej sprawie 

 U C H W A Ł Ę    Nr  XLIV/517/14 (głosowanie jawne, 12 głosów 

za, 0 przeciw, 11 wstrzymujących się). 

 

Punkt 4 – Rozpatrzenie informacji o przebiegu wykonania planów 

finansowych samodzielnych zoz, samorządowych instytucji kultury 

oraz samorządowych osób prawnych województwa podlaskiego za I 

półrocze 2014 r. 

Radni zapoznali się z powyższą informacją i nie wnosili do niej uwag. 

Punkt 5 – Rozpatrzenie informacji o przebiegu wykonania budżetu 

woj. Podlaskiego i kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Woj. Podlaskiego za I półrocze 2014 r. 

 

 Pan Jan Syczewski – Wiceprzewodniczący Sejmiku przedstawił 

opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w powyższej sprawie. 

 Pan Marek Olbryś podkreślił, iż bardzo niepokojącą kwestią są 

inwestycje w służbie zdrowia i Radni oczekują od Zarządu Województwa 

informacji, co Zarząd zrobił w tej sprawie. 

 

 

Punkt 6 – Rozpatrzenie informacji nt. założeń utworzenia 

interwencyjnego ośrodka preadopcyjnego na terenie woj. 

Podlaskiego. 

 

Opinię Komisji Rodziny i Polityki Społecznej w powyższej kwestii 

przedstawił Pan Marek Olbryś – Przewodniczący tejże Komisji. 
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Radni zapoznali się z powyższą informacją i w trakcie krótkiej dyskusji 

podkreślali konieczność powstania takiego ośrodka. Rozmowy bowiem w 

tej sprawie trwają już od 2 lat, a potrzebę jego powstania podkreślili 

również Pan Mieczysław Baszko oraz Pan Karol Pilecki. Obaj apelowali, 

aby wybrać optymalne rozwiązanie, tak, aby ośrodek interwencyjny 

przyjmujący noworodki i niemowlęta pozbawione opieki rodziców i 

którego zadaniem jest jak najszybsze przywrócenie dzieciom rodziny, 

został utworzony jak najszybciej. 

 

Punkt 7 – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie wyrażenia woli udzielania pomocy finansowej na wsparcie 

rozwoju edukacji i czytelnictwa niektórym jednostkom samorządu 

terytorialnego. 

 

Projekt uchwały przedstawił Pan Bartłomiej Andruk – Dyrektor 

Departamentu Edukacji, Sportu i Turystyki UMWP. 

Radni nie zgłaszali uwag do powyższego projektu i w głosowaniu 

jawnym, przy 17 głosach za, 0 przeciw i 2 wstrzymujących się podjęli 

 

                          U C H W A Ł Ę    Nr   XLIV/518/14. 

 

Punkt 8 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Miastu Bielsk Podlaski na wsparcie rozwoju 

edukacji i czytelnictwa poprzez udostępnianie księgozbioru. 

 

Projekt uchwały przedstawił Pan B. Andruk. 

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 

przy 17 głosach za, braku przeciwnych i wstrzymujących się podjęli 

 

                    U C H W A Ł Ę       Nr   XLIV/519/14. 

 

Punkt 9 – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie zasad, trybu i harmonogramu aktualizacji Strategii Rozwoju 
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Woj. Podlaskiego do roku 2020 oraz Regionalnej Strategii Innowacji 

Woj. Podlaskiego. 

 

Projekt powyższej uchwały przedstawił Pan Daniel Górski. 

 Pani Elżbieta Kaufman-Suszko zwróciła się z zapytaniem, gdzie 

można zapoznać się z realizacją poprzedniego etapu w/w programu ? 

 Pan Daniel Górski wyjaśnił, iż jest to już proces zakończony, a 

wszelkie dokumenty znajdują się w odpowiednim Departamencie. 

 

 Radni, w głosowaniu jawnym, przy 17 głosach za, 0 przeciw i 1 

wstrzymującym się podjęli 

                         U C H W A Ł Ę    Nr  XLIV/520/14. 

 

Punkt 10 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Programu 

Współpracy Samorządu Województwa Podlaskiego z organizacjami 

pozarządowymi. 

 

Projekt uchwały przedstawił Pan Anatol Wap. 

 Pani Urszula Jabłońska zwróciła się z prośbą o rozważenie 

umożliwienia organizacjom nieco dłuższego czasu, tak, aby mogły one 

chociażby poprawić swoje wnioski. 

 Pan Anatol Wap wyjaśnił, iż ze względu na podział środków,  

niestety są to bardzo krótkie procedury, stąd też niemożliwe jest 

wydłużenie czasu na składania wniosków. 

 

Radni, w głosowaniu jawnym, przy 18 głosach za, braku przeciwnych i 

wstrzymujących podjęli 

                        U C H W A Ł Ę    Nr  XLIV/521/14. 

 

Punkt 11 – Rozpatrzenie sprawozdania z realizacji działań 

delegowanych samorządowi województwa w ramach Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013. 
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Radni zapoznali się z powyższym sprawozdaniem i nie wnosili do niego 

uwag. 

 

Punkt 12 – Rozpatrzenie informacji w sprawie realizacji zadań 

oświatowych samorządu województwa za rok szkolny 2013/2014. 

 

Radni zapoznali się z powyższą informacją i nie wnosili do niej uwag. 

 

Punkt 13 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia 

kryteriów podziału środków Funduszu Pracy na samorządy 

powiatowe. 

 

Projekt powyższej uchwały przedstawiła Pani Janina Mironowicz. 

Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 

przy 16 głosach za, braku przeciwnych i wstrzymujących się podjęli 

                     U C H W A Ł Ę    Nr  XLIV/522/14. 

 

Punkt 14 – Rozpatrzenie informacji o sytuacji na rynku pracy 

województwa podlaskiego i realizacji zadań w zakresie polityki 

rynku pracy w 2014 r. 

 

Radni zapoznali się z tą informacją i nie wnosili do niej uwag. 

 

Punkt 15 – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie likwidacji samorządowego zakładu budżetowego pod 

nazwą WOSiR Szelment w celu przekształcenia w jednoosobową 

spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością Województwa 

Podlaskiego. 

 

Projekt powyższej uchwały przedstawił Pan Bartłomiej Andruk. 
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 Pani Urszula Jabłońska zauważyła, iż podczas Komisji 

dyskutowana była kwestia zmiany nazwy ośrodka na WOSiR Szelment 

sp. z o.o. 

 Pan Krzysztof Kondraciuk zwrócił się z zapytaniem, czy będzie 

możliwość przekazania środków w przypadku, gdyby uchwała nie 

została podjęta. 

 Pan B. Andruk wyjaśnił, iż uchwała podjęta przez Sejmik w 

czerwcu nie dopuszcza wyposażenia kapitału zakładowego w środki 

pieniężne. Jednocześnie, na zapytanie Pana Leszka Deca o obecną 

sytuację finansową Szelmentu, Pan B. Andruk przyznał, iż jest ona 

bardzo trudna, brakuje środków na działalność bieżącą, a ponadto na 

Ośrodku ciąży również rozliczenie dotacji. 

 Pani Elżbieta Kaufman-Suszko zauważyła, iż w projekcie budżetu 

Ośrodek miał otrzymać 900 tys. zł, natomiast w czasie 2 miesięcy 

funkcjonowania wydano już 420 tys. zł. 

 Pan B. Andruk wyjaśnił, iż w zapisach uzasadnienia do projektu 

uchwały zostały ujęte należności i zobowiązania Szelmentu, a 

jednocześnie kwota 420 tys. zł niezbędna jest powstałej spółce. 

 

 Po dyskusji, Radni, w głosowaniu jawnym, przy 13 głosach za, 7 

przeciwnych i 2 wstrzymujących się podjęli 

                        U C H W A Ł Ę     Nr  XLIV/523/14. 

 

 

Punkt 15 a – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

Wieloletniego Programu Bazy Sportowej. 

Projekt uchwały przedstawił Pan Bartłomiej Andruk. 

Radni, w głosowaniu jawnym, przy 21 głosach za, braku przeciwnych i 

wstrzymujących się podjęli 

 

                        U C H W A Ł Ę     Nr  XLIV/524/14. 
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Punkt 16 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odmowy 

uwzględnienia wezwania do usunięcia naruszenia prawa uchwałą w 

sprawie podziału województwa podlaskiego na okręgi wyborcze w 

wyborach do sejmiku województwa. 

Pan Marek Komorowski przypomniał o składanym przez Radnych PiS 

wniosku dotyczącym uchylenia uchwały w sprawie podziału 

województwa na okręgi wyborcze oraz o próbie zorganizowania sesji 

nadzwyczajnej, mającej na celu szerszą i bardziej pogłębioną dyskusję 

na ten temat. 

 Radni, w głosowaniu jawnym, przy 13 głosach za, 10 przeciwnych i 

0 wstrzymujących się podjęli 

                          U C H W A Ł Ę      Nr  XLIV/525/14. 

 

Punkt 17 – Informacja podmiotów dokonujących analizy 

oświadczeń majątkowych. 

 

Radni zapoznali się z powyższą informacją i nie wnosili do niej uwag. 

 

Punkt 18 – Informacja Marszałka o bieżącej pracy Zarządu 

Województwa. 

Radni zapoznali się z powyższą informacją. 

 

Punkt 19 – Interpelacje i zapytania Radnych. 

 W tej części obrad głos zabrali: 

 

 

 Pani Elżbieta Kaufman-Suszko złożyła pisemną interpelację 

dotyczącą działań kontrolnych i wyjaśniających, jakie podjął Zarząd 

Województwa w celu rozpatrzenia skargi pracowników Szkoły 

Policealnej Nr 2 Pracowników Medycznych i Społecznych w 

Białymstoku. 
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 Pełny tekst w/w interpelacji – stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 Następnie Pani E. Kaufman-Suszko zwróciła się do Zarządu z 

następującą prośbą: „W związku z niepokojąco niskim zaawansowaniem 

na koniec pierwszego półrocza 2014 r. realizacji inwestycji w ochronie 

zdrowia, budowy ścieżek rowerowych, budowy sieci szerokopasmowej, 

budowy podlaskiego systemu informacyjnego e-zdrowie, proszę o 

informację, jakie działania podjął Zarząd, aby zabezpieczyć realizację 

zaplanowanych inwestycji w terminie.” 

 

 Pan Marek Olbryś zaapelował do Radnych, zasiadających w 

obecnej Koalicji, aby nie wykorzystywali oni jednostek samorządowych 

do prowadzenia kampanii wyborczej. 

 

 Pan Krzysztof Kondraciuk , w swojej wypowiedzi  nawiązał do 

poruszanej przez niego wcześniej kwestii dotyczącej remontu 

pomieszczeń przeznaczonych brygadzie patrolowej w Augustowie. 

Wydatkowano na ten cel 410 tys. zł. Pan K. Kondraciuk podkreślił, iż 

posiada informacje, wg których pomieszczenia owe zostały wyposażone 

w kuchnie, pokoje gościnne, telewizory, lodówki itd. W związku z tym 

Pan K. Kondraciuk zwrócił się z zapytaniem – „skąd jest to finansowane, 

z jakiego działu, bądź rozdziału budżetu? Czy jest to realizowane za 

zgodą i wiedzą Zarządu Województwa?”  

Kolejne pytanie Pana K. Kondraciuka dotyczyło korzystania z 

samochodów służbowych. Podkreślił on, iż w regulaminie widnieje zapis, 

że jest możliwość wykorzystania samochodu służbowego w celach 

prywatnych. Dlatego też Pan K. Kondraciuk zwrócił się z prośbą o 

podanie skali powyższego zjawisk. 

 

 Pan Maciej Perkowski złożył na piśmie interpelacje dotyczące: 

1) Utworzenia Biura Pełnomocnika ds. Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi (lub innej odpowiedniej jednostki) w strukturze 

organizacyjnej Urzędu Marszałkowskiego Woj. Podlaskiego. 

2) Pozyskania informacji na temat wyjazdów zagranicznych Radnych 

Województwa Podlaskiego. 
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3) Uzyskania informacji na temat zasad doboru prelegentów na 

„Wschodnim Kongresie Gospodarczym” 

Pełny tekst powyższych interpelacji – stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

 Pan Łukasz Siekierko poinformował, iż z informacji prasowych 

dowiedział się, że w Operze i Filharmonii Podlaskiej została 

przeprowadzona kontrola przez Najwyższą Izbę Kontroli. Pan Ł. 

Siekierko zwrócił się jednocześnie z zapytaniem, czy prawdą jest , iż 

taka kontrola została przeprowadzona i czy Radni  mogliby zapoznać się 

z jej wynikami. 

Ponadto Pan Ł. Siekierko zwrócił się z zapytaniem, czy planowane są 

remonty lub przebudowa drogi nr 690 na całej długości? 

 

 

Punkt 20 – Informacja o działalności Przewodniczących Sejmiku 

Województwa Podlaskiego. 

 

Radni zapoznali się z powyższą informacją i nie wnosili do niej uwag. 

 

Punkt 21 – Wolne wnioski, informacje. 

 

W tej części obrad głos zabrali: 

 

 Pan Jan Chojnowski wyraził podziękowania zarówno 

Przewodniczącemu Sejmiku, jak i Zarządowi Województwa za inicjatywę 

zorganizowania sesji wyjazdowych – w Łomży i Suwałkach. 

 Pan Cezary Cieślukowski zaproponował, aby do porządku obrad 

sesji listopadowej włączyć temat Kontraktu Wojewódzkiego. 

 Pan Maciej Gajewski wyraził serdeczne podziękowania wszystkim 

za dotychczasową współpracę i jednocześnie poinformował, iż nie zgłosił 

swojej kandydatury do wyborów samorządowych. 
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Punkt 22 – Zamknięcie sesji. 

 

 Pan Bogdan Dyjuk – Przewodniczący Sejmiku stwierdził, iż 

porządek obrad został wyczerpany, podziękował wszystkim za przybycie 

i zamknął obrady XLIV Sesji Sejmiku Woj. Podlaskiego. 

 

 

 

Protokołowała:      Przewodniczyli: 

Nella Kamińska      Bogdan Dyjuk 

        Jan Syczewski 


